
Razred: 6/2,3. 
Nastavnik: Vidak Vulić 
 
Dobar dan, dragi učenici. Za danas (27.04.) smo planirali da uradimo akuzativ, što bi trebalo da je 
dobrim delom poznato. 

Muški rod (M) Ženski rod (F) Srednji rod (N) 
Nom.      der die das 
Akk.        den die das 

 
Imamo kratak tekst na strani 81 (wie sieht Pippi aus?) Možete tekst pročitati, reči bi trebalo 
da su poznate iz ove lekcije koju radimo. 
 
Na str. 82 imamo glagole koji zahtevaju akuzativ (Akk.); akuzativ odgovara na pitanje wohin 
– kuda. Glagoli koje ćemo danas da pogledamo i obradimo su stellen, hängen, legen. 
 
Stellen – postaviti nešto u uspravan položaj, npr. Wohin stellst du das Glas? Ich stelle das 
Glas auf den Tisch. 
 
Legen – postaviti nešto u vodoravan položaj, npr. Wohin legst du die Socken? Ich lege die 
Socken neben das Bett. 
 
Hängen – kačiti nešto, npr. Wohin hängst du die Jacke? Ich hänge die Jacke an die Wand. 
 
U perfektu ovi glalgoli se ponašaju kao pravilni, njih smo učili na prvom času kada samo 
radili perfekt. Da ponovomo: odbijemo glagolsku osnovu -en, umesto toga dodamo nastavak 
– t, i na početak stavimo prefiks – ge. Perfekt ovih glagola se gradi sa prezentom pom. gl. 
haben. 
 
Da vidimo prethodne rečenice: 
 
Ich stelle das Glas auf den Tisch. 
Ich habe das Glas auf den Tisch gestellt. 
 
Ich lege die Socken neben das Bett. 
Ich habe die Socken neben das Bett gelegt. 
 
Ich hänge die Jacke an die Wand. 
Ich habe die Jacke an die Wand gehängt. 


